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UNIDADE 4. EXERCICIOS DE AUTOAVALIACIÓN. 

 
 Pra'xi" 1 Pra'xi" 1 Pra'xi" 1 Pra'xi" 1     

 
1. Tendo en conta os seguintes xenitivos de singular da 3ª declinación, descubre a súa 

raíz e o nominativo e acusativo de singular 
gunaikov", o[rniqo", basilevw", muov", fuvlako", ojnovmato", ojpov", aijgov". 
 

2. Analiza morfoloxicamente as seguintes palabras, indicando caso, número, xénero e 
declinación 
ajnhvr  ojnovmata  gevrwn   savrke" 
swvmati  o[rniqa   paivdwn  puriv 
 

3.3.3.3. Con que palabras do exercicio anterior están relacionadas etimoloxicamente os 
seguintes helenismos: pediatra, pirómano, sarcófago, ornitólogo, onomástica, 
poliandria. 

    
4.4.4.4.  Traduce as seguintes expresións. 

a) Eij" th;n oijkivan. 
b) Kata; mh'nin !Afrodivth". 
c) Kiqarw/diva/ peri; mousikh'". 
d) $Omhro" levgei. 
e) !En toi' teivcesi tw'n polemivwn. 
f) !Adelfo;" !Orfevw". 
 

5. Analiza as palabras da 3ª declinación que atopes nas seguintes frases e tradúceas. 
a)  To; tevmeno" !Aqhna'" kai; Dio;" ajgavlmata calkou' e[cei. 
b)  !Alkmhvnh duvo ejgevnnhse pai'da". 
c)  Zeu;" de; e[dwken aujtw'/ gunai'ka @Armonivan. 
d)  @H gunhv moi ajpekrivneto. 
e)  OiJ gu'pe" o[rniqa" katesqivousin. 
f)  !Ex !Iqavkh" e[rcomai, w\ gevrwn. 
 

6. Separa a raíz e desinencias as palabras da 3ª declinación que atopes nas seguintes 
frases e tradúceas 
a) Diov" ejstin ejntau'qa iJerovn. 
b) OiJ a[rconte" fuvlake" tw'n novmwn e[sontai. 
c) @O didavskalo" tou;" pai'da" ta; gravmmata didavskei. 
d) !Apwvlese nau'" triavkonta. 
e) !Ekovmisan uJdrivan u{dato". 

 
 
 

 Pra'xi" 2 Pra'xi" 2 Pra'xi" 2 Pra'xi" 2     
 

7. Identifica as seguintes formas e indica a 1ª sing. do aoristo de indicativo activo. 
basileuvsaimi, kruvya", e[plexa", pausamevnh", meinavntwn, ejpoihsavmeqa. 

 
8. Indica a 1ª singular do aoristo sigmático de indicativo. 
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iJereuvw, klevptw, teinw, quhpolevw, mevnw, fulavttw, paivzw, ajggevllw, korufovw. 
 

 9. Coa axuda do dicionario, localiza o presente dos seguintes aoristos radicais, escribe a 
1ª de singular do Imperfecto correspondente e explica a diferenza entre o imperfecto e 
o aoristo. 
e[pion, e[qanon, e[labon, ejgenovmhn, ejpiqovmhn, e[fugon, hu|ron. 

 
 10. Analiza os aoristos pasivos e, coa axuda do dicionario, indica o seu presente activo. 

 ajpeloghvqh, ejpibouleuqiv", hjnagkavsqh, kataleifqevnta", hjqroivsqhsan, diafqarh'nai. 
 

 
 

 Pra'xi" 3 Pra'xi" 3 Pra'xi" 3 Pra'xi" 3    
 

11. Escribe a 1ª singular do imperfecto dos seguintes verbos. 
 dialevgw,  a{ptw, prosblevpw, au[xw, katapivptw, paraskeuavzw, ojfelevw, oijkevw, 

 sunomologevw. 
 
 
 

 Pra'xi" 4 Pra'xi" 4 Pra'xi" 4 Pra'xi" 4    
 
 12. Traduce as seguintes frases e indica o valor das preposicións. 
  a) !En th'/ basilevw" cwvra/ h\n. 
  b) !Egevlasa" ejp! ejmoiv. 
  c) !En tw'/ pedivw/ tw'n @Ellhvnwn ei\. 
  d)  Zeu;" e[pemyen ejp! !Atreivdh/ !Agamevmnoni ou\lon o[neiron. 
  f) !Amfi; w[moi" ejbavleto xivfo". 
 
 13. Traduce… sinalando os dativos e indicando a qué tipos pertencen 
  a) Toi'" fivloi" th;n ajsfavleian parevcousin. 
  b) Pa'" ajnh;r auJtw'/ ponei'. 
  c) @Hmi'n tou'tov ejstin ouj perioptevon. 
  d) &Hsan tw'/ Kroivsw/ duvo pai'de". 
  e) Kaiv moi mh; qorubhvshte. 
  f) !Emeivgnunto mevli su;n gavlakti. 
 
 
 

 Pra'xi" 5  Pra'xi" 5  Pra'xi" 5  Pra'xi" 5  

TEXTO 2  (de) 
 
14. Que valor ten h\san  neste contexto? Por que? 
15. Que valor sintáctico teñen ei[dh e hJlikivan? 
16. Que función teñen @Hsivodon, ^Omhron, presbuvtero", mou? 
17. Sinala derivados galegos/casteláns de qew'n, ei[dh, presbutevrou", qeogonivan, timav". 
18. Traduce o texto. 
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UNIDADE 4. EXERCICIOS DE AUTOAVALIACIÓN. 
SOLUCIONARIO 

 
 Pra'xi" 1 Pra'xi" 1 Pra'xi" 1 Pra'xi" 1     

 
1. Tendo en conta os seguintes xenitivos de singular da 3ª declinación, descubre a súa raíz 

e o nominativo e acusativo de singular 
gunaikov", o[rniqo", basilevw", muov", fuvlako", ojnovmato", ojpov", aijgov". 
 
Xenitivo Raíz Nominativo sg. Acusativo sg. 

gunaikov" guna-, gunaik- gunhv gunai'ka 
o[rniqo" ojrniq- o[rni" o[rniqa 
basilevw" basileu- basileuv" basileva 
muov" mu- mu'" mu'n 
fuvlako" fulak- fuvlax fuvlaka 
ojnovmato" ojnomat- o[noma o[noma 
ojpov" ojp- o[y o[pa 
aijgov" aijg- ai[x ai\ga 

 
2. Analiza morfoloxicamente as seguintes palabras, indicando caso, número, xénero e 

declinación 

ajnhvr: nom. sing. m. 3ª 
ojnovmata: nom. voc. acus.plur. n. 3ª 
gevrwn: nom. sing. m. 3ª 
savrke": nom. voc. plur. f. 3ª  
  

swvmati: dat. sing. n. 3ª  
o[rniqa: ac. sing. m./f. 3ª  
paivdwn: xen. plur. m. 3ª 
puriv: dat. sing. n. 3ª 
 

        
3. Con que palabras do exercicio anterior están relacionadas etimoloxicamente os 

seguintes helenismos:  
Pediatra con paivdwn,  pirómano con puriv sarcófago con savrke" ornitólogo con o[rniqa, 
onomástica con ojnovmata,  poliandria con ajnhvr (xen. ajndr-ov"). 

  
4. Traduce as seguintes expresións. 

g) Eij" th;n oijkivan.                  → Á casa 
h) Kata; mh'nin !Afrodivth".        → Contra a cólera de Afrodita. 
i) Kiqarw/diva/ peri; mousikh'".       → Sobre a música con cítara. 
j) $Omhro" levgei.                    → Homero di. 
k) !En toi' teivcesi tw'n polemivwn.  → Nos muros dos inimigos. 
l) !Adelfo;" !Orfevw".               → Irmán de Orfeo. 

5. Analiza as palabras da 3ª declinación que atopes nas seguintes frases e tradúceas. 

a)  To; tevmeno" !Aqhna'" kai; Dio;" ajgavlmata calkou' e[cei. 
tevmeno": nom. sing. n., tema en -s 
Dio;": xen. sing. m., tema en -eu/-i 
ajgavlmata: ac.plur. n., tema en -t. 
O recinto sagrado de Atenea e de Zeus ten estatuas de bronce. 

b)  !Alkmhvnh duvo ejgevnnhse pai'da". 
pai'da": acus. plur. m., tema en  -d. 
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Alcmena tivo dous fillos. 

c)  Zeu;" de; e[dwken aujtw'/ gunai'ka @Armonivan. 
Zeuv": nom. sing. m., tema en -eu/-i 
gunai'ka: acus. sing. fem., tema en gunh- / gunaik- 
Zeus deulle por muller a Harmonía. 

d)  @H gunhv moi ajpekrivneto. 
gunhv: nom. sing. f., tema  gunh- / gunaik- 
A muller respondíame. 

e)  OiJ gu'pe" o[rniqa" katesqivousin. 
gu'pe": nom. plur. masc., temas en -p 
o[rniqa": acus. plur. masc./fem., tema en -q. 
Os voitres comen paxaros. 
 f)  !Ex !Iqavkh" e[rcomai, w\ gevron. 
gevron: vocat. sing. masc., tema en -nt. 
Veño de Ítaca, ancián. 
 

6. Separa a raíz e desinencias das palabras da 3ª declinación que atopes nas seguintes 
frases e tradúceas 
a) Diov" ejstin ejntau'qa iJerovn. 
 Di-ov" 
Aquí hai un templo de Zeus. 

b) OiJ a[rconte" fuvlake" tw'n novmwn e[sontai. 
 a[rcont-e"   
 fuvlak-e" 
Os gobernantes serán gardiáns das leis. 

c) @O didavskalo" tou;" pai'da" ta; gravmmata didavskei. 
 pai'd-a" 
 gravmmat-a 
O mestre ensina a gramática aos nenos. 

d) !Apwvlese nau'" triavkonta. 
 nau'-" 
Perdeu trinta naves. 

e)  !Ekovmisan uJdrivan u{dato". 
 u{dat-o" 
Trouxeron un cántaro de auga. 

 
 
 

 Pra'xi" 2 Pra'xi" 2 Pra'xi" 2 Pra'xi" 2     
 

7. Identifica as seguintes formas e indica a 1ª sing. do aoristo de indicativo activo. 
basileuvsaimi : 1ª sing., optativo de aor. activa. 1ª sing. aor. indic.: ejbasivleusa 
 kruvya"      : nom. sing. masc. partic. aor. activa;   “   “       “         e[kruya 
 e[plexa"     : 2ª sing. aor. de indiact. activa            “    “       “         e[plexa 
 pausamevnh" : xenit. sing. fem. partic. aor. media      “    “       “         e[pausa 
 meinavntwn   : xenit. plur. masc./n. part. aor. act.      “     “       “         e[meina 
 ejpoihsavmeqa: 1ª plur. aor. indic. media.                    “    “       “         ejpoivhsa 

 
8. Indica a 1ª singular do aoristo sigmático de indicativo. 

iJereuvw                      iJevreusa 
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klevptw                     e[kleya 
teivnw                       e[teina 
 quhpolevw                   ejquhpovlhsa 
 mevnw                        e[meina 
 fulavttw                    ejfuvlaxa 
 paivzw                       e[paisa 
 ajggevllw                    e[ggeila 
 korufovw                    ejkoruvfwsa 

 

 9. Coa axuda do dicionario, localiza o presente dos seguintes aoristos radicais, escribe a 1ª 
de singular do Imperfecto correspondente e explica a diferenza entre o imperfecto e o 
aoristo. 
e[pion, e[qanon, e[labon, ejgenovmhn, ejpiqovmhn, e[fugon, hu|ron. 
 

Aoristo Presente Imperfecto Diferenzas 
e[pion 
e[qanon 
e[labon 
ejgenovmhn 
ejpiqovmhn 
e[fugon 
hu|ron/eu|ron 
 

pin-w 
qnhv/sk-w 
lambavn-w 
givgn-o-mai 
peivq-w 
feuvg-w 
euJrivsk-w 

e[pinon 
e[qnh/skon 
ejlavmbanon 
ejgigigigi-gngngngnovmhn 
ejpeiqovmhn 
e[feugon 
hu{riskon 

O imperf. ten o suf. –n-, exclusivo do t. de presente. 
O imperf. ten o suf. exclusivo –sk- e o tema qnh/- 
O impf. ten o inf. –n- e o suf. –an-, do t. de pres. 
O imp. ten red. e grao Ø, o aoristo, grao –e- sen redup. 
O impf. ten grao –e-, o aoristo ten grao Ø (peiq- /piq-). 
O impf. ten grao –e-, o aoristo ten grao Ø (feuvg-/fug-). 
O impf. ten o suf. –isk-, exclusivo do t. de presente.  

 
 10. Analiza os aoristos pasivos e, coa axuda do dicionario, indica o seu presente activo. 

 ajpeloghvqh, ejpibouleuqeiv", hjnagkavsqh, kataleifqevnta", hjqroivsqhsan, diafqarh'nai. 

Aoristo pasivo Análise morfolóxica Presente 
ajpeloghvqh 
ejpibouleuqeiv" 
hjnagkavsqh 
kataleifqevnta" 
hjqroivsqhsan 
diafqarh'nai 

3ª sing. aor. indic. voz pasiva. 
nom. sing. m. do partic. aor. pasivo. 
3ª sing. aor. indic. voz pasiva. 
acus. plur m. do partic. aor. pasivo. 
3ª plur. aor. indic. voz pasiva. 
Infin. aor. pasivo 

ajpo-levg-w 
ejpi-bouleuv-w 
ajnagkavz-w 
kata-leivp-w 
ajqroivz-w 
dia-fqeivr-w  

 
 

 Pra'xi" 3 Pra'xi" 3 Pra'xi" 3 Pra'xi" 3    
 

11. Escribe a 1ª singular do imperfecto dos seguintes verbos. 
 dialevgw, oijkevw, a{ptw, prosblevpw, au[xw, katapivptw, paraskeuavzw, ojfelevw, 
    sunomologevw, peritrevcw. 

 
Presente Imperfecto Presente Imperfecto 
dialevgw 
oijkevw 
a{ptw 
prosblevpw 
au[xw 
 

dievlegon 
w[/koun 
h|pton 
prosevblepon 
hu\xon 

katapivptw 
paraskeuavzw 
ojfelevw 
sunomologevw 
peritrevcw 

katevpipton 
pareskeuvazon 
wjfevloun 
sunwmolovgoun 
perievtrecon 

 
 
 

 Pra'xi" 4 Pra'xi" 4 Pra'xi" 4 Pra'xi" 4    
 
 12. Traduce as seguintes frases e indica o valor das preposicións. 
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  a) !En th'/ basilevw" cwvra/ h\n. 
Estaba na terra do rei (lugar onde). 

  b) !Egevlasa" ejp! ejmoiv. 
Rícheste de min (causa). 

  c) !En tw'/ pedivw/ tw'n @Ellhvnwn ei\. 
Estás na chaira dos gregos (lugar onde). 

  d)  Zeu;" e[pemyen ejp! !Atreivdh/ !Agamevmnoni ou\lon o[neiron. 
Zeus enviou ao Atrida Agamenón un funesto soño (dirección). 

  e) Feuvgein su;n nausi; keleuvsw. 
Mandarei fuxir cos barcos (instrumento). 

  f) !Amfi; w[moi" ejbavleto xivfo". 
Dos ombreiros colgaba unha espada (lugar de onde). 

 
 13. Traduce as seguintes oracións, sinalando antes os dativos e indicando a qué tipos  
         pertencen 

  a) Toi'" fivloi" th;n ajsfavleian parevcousin. 
toi'" fivloi", complemento indirecto. 
Ofrecen seguridade aos amigos. 

  b) Pa'" ajnh;r auJtw'/ ponei'. 
auJtw'/, dativo de interese. 
Todo home traballa para si mesmo. 

  c) @Hmi'n tou'tov ejstin ouj perioptevon. 
hJmi'n, dativo axente. 
Isto non debe ser descoidado por nós. 

  d) &Hsan tw'/ Kroivsw/ duvo pai'de". 
tw'/ Kroivsw/, dativo posesivo. 
Creso tiña dous fillos. 

  e) Kaiv moi mh; qorubhvshte. 
moi, dativo ético. 
E non me alborotedes. 

  f) !Emeivgnunto mevli su;n gavlakti. 
su;n gavlakti, dativo instrumental. 
Mesturaban mel con leite. 

 
 
 
 

 Pra'xi" 5  Pra'xi" 5  Pra'xi" 5  Pra'xi" 5  

TEXTO 2  (de) 
 
 14. Que valor ten h\san  neste contexto? Por que? 

Ten valor de verbo predicativo (existir), porque non leva atributo. 
 

 15. Que valor sintáctico teñen ei[dh e hJlikivan ? 
Ambos son acus. de relación. 
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 16. Que función teñen @Hsivodon, $Omhron, presbutevrou", mou? 
@Hsivodon, $Omhron son os suxeitos do infinitivo genevsqai. O atributo é presbutevrou". 
 En canto a mou, é o 2º termo (en xenitivo) do comparativo presbutevrou". 
 

 17. Sinala derivados galegos/casteláns de qew'n, ei[dh, presbutevrou", qeogonivan, timav". 

a) qew'n: 
- teoloxía ‘estudo dos deuses’ (cf. lovgo"), é un termo antigo para referirse a poemas 
que trataban da divindade. 
- teodicea ‘xustificación de Deus’, termo filosófico introducido por Leibniz, que logo 
se aplicou á teoloxía natural. O segundo elemento do composto é divkh, xustiza. 
- teocracia ‘concepción dun Estado segundo a cal o poder,considerado procedente  
de Deus, é exercido por sacerdotes ou por un príncipe considerado ministro de Deus’. 
O segundo elemento do composto é kravto", poder. 
- teosofía ‘doutrina relixiosa que ten por obxecto o coñecemento de Deus revelado e a 
 unión con El’. O segundo elemento é sofiva, sabedoría. 

b) ei[dh: 
- idea ‘representación mental dunha cousa real ou imaxinaria’. ei\do" é un termo grego 
antigo. Orixinariamente significaba visión, da raíz Èwid- que dá lugar ao grego ei\don e ao 
latino video.  
- ideoloxía ‘conxunto de ideas que caracterizan a unha persoa ou grupo’. Composto 
moderno, que ten como segundo elemento lovgo". 

c) presbutevrou": 
- presbítero ‘sacerdote que recibiu a 3ª das ordes maiores’. O nome explícase porque 
esta dignidade só a exercían en principio os sacerdotes de máis idade. 
- presbicia ‘diminución da agudeza visual para a visión próxima’. É un termo moderno. A 
razón do nome é que se trata dunha enfermidade propia de persoas de idade. 
- présbita ‘persoa afectada de presbicia’. Deriva da forma non comparativa con sufixo 
-th", presbuvth", que en grego significaba simplemente ancián. 

d) qeogonivan: 
- teogonía ‘poema acerca da orixe dos deuses’. É un termo antigo. Serviu de título a un 
poema de Hesíodo. O seu derivado é teogónico ‘pertencente ou relativo á teogonía’. 

d) timav": 
- timocracia ‘sistema de goberno no que os dereitos políticos están reservados aos ricos’. 
É un termo antigo, co mesmo sentido, no que timhv ten o significado de ‘valoración da 
renda’. O segundo elemento é kravto", poder. 

 18. Traduce o texto. 
De onde naceu cada un dos deuses, se todos existiron sempre, e como eran nas súas 
figuras é cousa que non se sabía ata antonte ou onte, por dicilo nunha palabra. Pois 
Homero e Hesíodo me parece que, pola súa época, son máis antigos ca min en 400 
anos e non máis. Eles foron os que compuxeron a teogonía dos gregos, atribuíron aos 
deuses os seus sobrenomes e definiron as súas honras e as súas competencias, ao 
tempo que nos ensinaron as súas figuras. 

 
 
 
 
 


